
Rada Miejska                                                                                        

w Nowym Mieście Lubawskim 

P r o t o k ó ł Nr V/2015 

z V-tej sesji Rady Miejskiej w Nowym Mieście Lubawskim, odbytej w dniu 17 marca 2015 r. 

w sali posiedzeń Urzędu Miejskiego. 

Sesję rozpoczęto o godz. 15:00 , a zakończono o godz. 17:10. 

Na ustawowy skład 15 radnych w sesji według listy obecności uczestniczyło 15 radnych . 

( Lista obecności stanowi zał. nr 1 do protokołu).  

( Lista obecności zaproszonych gości stanowi zał. nr 2 do protokołu). 

Obrady  prowadził - Przewodniczący Rady Miejskiej – Marcin Deja. 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

-  Burmistrz Miasta                                          - Józef Blank 

-  Zastępca Burmistrza                                     - Krzysztof Widźgowski 

-  Zastępca Skarbnika Miasta                          - Wioletta Chętnicka 

-  Kierownik Referatu Inwestycji i Mienia 

    Komunalnego                                              -  Damian Artuszewski 

- Adwokat                                                        - Tomasz Kwiatkowski 

- Wiceprzewodniczący Rady Powiatu             - Romuald Koszewski 

- Pracownicy Urzędu Miejskiego                    - Dariusz Sobaszkiewicz, Katarzyna   

                                                                           Markowska, Alina Gurzyńska                                                                                 

Zatwierdzony porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 

- stwierdzenie quorum. 

2. Wybór sekretarza obrad. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z IV-tej sesji Rady Miejskiej. 

5. Informacja z działalności międzysesyjnej Burmistrza Nowego Miasta Lubawskiego. 

6. Interpelacje i zapytania radnych. 

7. Sprawozdanie z działalności  Komendanta Powiatowego Policji w Nowym Mieście  

    Lubawskim wraz z informacją o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego za 2014 r. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy  Miejskiej   

    Nowe Miasto Lubawskie na lata 2015-2035. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr II/10/2014 Rady Miejskiej w Nowym  

    Mieście Lubawskim z dnia 11 grudnia 2014 r. w sprawie uchwalenia budżetu Gminy      
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    Miejskiej Nowe Miasto Lubawskie na 2015 r. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Miejskiego Programu Profilaktyki i  

      Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2015 r. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego programu przeciwdziałania narkomanii  

     w Gminie Miejskiej Nowe Miasto Lubawskie na lata 2015-2016. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia statutu Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej    

      w Nowym Mieście Lubawskim. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie oddania w dzierżawę na okres powyżej 3 lat w trybie  

      bezprzetargowym nieruchomości stanowiących własność Gminy Miejskiej Nowe Miasto  

      Lubawskie. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi  

      oraz zapobieganiu bezdomności zwierząt na terenie Gminy Miejskiej Nowe Miasto  

      Lubawskie na 2015 r. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany załącznika nr 4 do „Programu inwentaryzacji i  

      usuwania wyrobów zawierających azbest na lata 2012-2032 dla Gminy Miejskiej Nowe  

      Miasto Lubawskie”. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Miejskiej Nowe Miasto Lubawskie do  

      Stowarzyszenia „Polskie Miasta Cittaslow”. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia obwodu głosowania, ustalenia jego numeru,  

      granic oraz siedziby obwodowej komisji wyborczej dla przeprowadzenia głosowania w  

      wyborach Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej, zarządzonych na dzień 10 maja 2015 r. 

18. Odpowiedzi na zapytania radnych. 

19. Zakończenie sesji. 

Przebieg posiedzenia: 

Ad. pkt 1 

Przewodniczący Rady Miejskiej – M. Deja dokonał otwarcia V-tej sesji Rady Miejskiej 

stwierdzając na podstawie listy obecności, że w sesji uczestniczy 15 radnych, a więc obrady 

są prawomocne.                                       

Ad. pkt 2 

Przewodniczący Rady Miejskiej – M. Deja na sekretarza obrad zaproponował radną-Zofię 

Wilbrandt, która wyraziła zgodę na kandydowanie. Rada Miejska przy 14 głosach „za” i 1 

wstrzymującym wybrała radną – Zofię Wilbrandt na sekretarza obrad. 

Ad. pkt 3 

Rada Miejska nie wniosła zmian do porządku obrad. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej – M. Deja przedstawił porządek obrad V- tej sesji Rady 

Miejskiej.                                                    

 

 

Ad. pkt 4 

Protokół z IV-tej sesji Rady Miejskiej był wyłożony do wglądu w pok. nr 36 Urzędu 

Miejskiego, jak również przed sesją, a radni mieli możliwość zapoznania się z jego treścią. 

Sekretarz obrad poprzedniej sesji – radny Adam Kłosowski nie zgłosił uwag do protokołu.   

Protokół z IV-tej sesji Rady Miejskiej został przez Radę Miejską przyjęty jednomyślnie (15 

„za”).                                                    

Ad. pkt 5 

Informację z wykonania uchwał Rady Miejskiej w okresie między sesjami oraz o wydanych 

zarządzeniach Burmistrza Nowego Miasta Lubawskiego radni otrzymali wraz z 

zawiadomieniem na sesję, która stanowi zał. nr 3 do protokołu. 

Burmistrz Miasta –J. Blank przedstawił sprawozdanie z działalności międzysesyjnej w 

zakresie bieżącej działalności Burmistrza.  

Następnie odbyła się dyskusja nad sprawozdaniem i informacją. 

Burmistrz – J. Blank udzielił odpowiedzi na pytania radnych.  

W wyniku  dyskusji sprawozdanie i informacja zostały przyjęte przez Radę. 

Ad. pkt 6 

Radni nie złożyli na sesji w formie pisemnej interpelacji. 

Radni  wnieśli ustnie zapytania w sprawie: 

Radny – T. Zawacki 

- obniżenia chodnika i utworzenia parkingu dla 2-3 samochodów dla interesantów przy 

Urzędzie Skarbowym, 

- czy obowiązuje regulamin parkingu przy ul. Mickiewicza w sąsiedztwie restauracji „Zajazd 

Nad Drwęcą”. Otrzymałem  informację, że na parkingu tym miało miejsce parkowanie na 

świeżym asfalcie, 

- usytuowania przejścia dla pieszych przy ul. Piastowskiej w miejscu, w którym piesi i tak 

przechodzą, tj. element łączący chodnik przy ul. Korczaka z ul. Wodną oraz w miejscu 

łączącym ul. Piastowską  z laskiem orzechowym, 

-  niezgodnego z prawem ustawienia słupków naprzeciwko sklepu przy ul. Lipowej przez 

mieszkańców, gdzie obowiązuje zakaz zatrzymywania się i postoju. 
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- poinformowania odnośnie możliwości finansowania wyposażenia placów zabaw na terenie 

miasta, 

- spowodowania uaktywnienia patroli pieszych, 

Radna – M. Czernysz 

- przesunięcia przejścia dla pieszych na skrzyżowaniu ulic Grunwaldzkiej oraz Żwirki i 

Wigury z uwagi na złą widoczność. 

Radna – L. Karczyńska 

- spowodowania usunięcia na ul. Lipowej, przy CPN reklam, wiszących na ogrodzeniu, 

zasłaniających wyjazd spod Kurzętnika, co stwarza niebezpieczeństwo w ruchu drogowym. 

Radny – M. Deja 

- rozważenia możliwości usytuowania progu zwalniającego na skrzyżowaniu ulic Tysiąclecia 

i Warneńczyka z uwagi na nadmierne prędkości osiągane przez kierowców, co stanowi 

uciążliwość i niebezpieczeństwo dla mieszkańców, 

- powstał dwugłos związany z użytkowaniem sieci hydrantów na terenie miasta w związku z 

mającymi ostatnio miejsce pożarami. 

Ad. pkt 7 

Sprawozdanie z działalności Komendanta Powiatowego Policji w Nowym Mieście              

Lubawskim wraz z informacją o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego za 2014 r.  

Komendant Powiatowy Policji- M. Wójcik przedstawił sprawozdanie z działalności 

Komendanta Powiatowego Policji w Nowym Mieście Lubawskim wraz z informacją o stanie 

porządku i bezpieczeństwa publicznego za 2014 r. w formie prezentacji multimedialnej. 

 Rada przyjęła sprawozdanie. Sprawozdanie stanowi zał. nr 4 do protokołu.                                                    

Ad. pkt 8 

Przewodniczący Rady Miejskiej – M. Deja po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej Nowe Miasto 

Lubawskie na lata 2015-2035. 

Rada Miejska jednomyślnie (15 „za”) podjęła uchwałę w tej sprawie. 

Uchwała Nr V/26/2015 – stanowi zał. nr 5 do protokołu. 

Ad. pkt 9 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej – J. Oelberg przedstawił 

pozytywną opinię Komisji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej – M. Deja po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr II/10/2014 Rady Miejskiej w Nowym  
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Mieście Lubawskim z dnia 11 grudnia 2014 r. w sprawie uchwalenia budżetu Gminy      

Miejskiej Nowe Miasto Lubawskie na 2015 r. 

Rada Miejska jednomyślnie (15 „za”) podjęła uchwałę w tej sprawie. 

Uchwała Nr V/27/2015 – stanowi zał. nr 6 do protokołu. 

Ad. pkt 10 

Przewodniczący Rady Miejskiej – M. Deja po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie przyjęcia Miejskiego Programu Profilaktyki i  Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych na 2015 r. 

Rada Miejska jednomyślnie (15 „za”) podjęła uchwałę w tej sprawie. 

Uchwała Nr V/28/2015 – stanowi zał. nr 7 do protokołu. 

Ad. pkt 11 

Przewodniczący Rady Miejskiej – M. Deja po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego programu przeciwdziałania narkomanii w Gminie 

Miejskiej Nowe Miasto Lubawskie na lata 2015-2016. 

Rada Miejska jednomyślnie (15 „za”) podjęła uchwałę w tej sprawie. 

Uchwała Nr V/29/2015 – stanowi zał. nr 8 do protokołu. 

Ad. pkt 12 

Przewodniczący Rady Miejskiej – M. Deja po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie uchwalenia statutu Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej   w Nowym 

Mieście Lubawskim. 

Rada Miejska jednomyślnie (15 „za”) podjęła uchwałę w tej sprawie. 

Uchwała Nr V/30/2015 – stanowi zał. nr 9 do protokołu. 

Ad. pkt 13 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej – K. Hoppe przedstawił 

pozytywną opinię Komisji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej – M. Deja po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 

uchwały oddania w dzierżawę na okres powyżej 3 lat w trybie bezprzetargowym 

nieruchomości stanowiących własność Gminy Miejskiej Nowe Miasto Lubawskie. 

Rada Miejska jednomyślnie (15 „za”) podjęła uchwałę w tej sprawie. 

Uchwała Nr V/31/ 2015 – stanowi zał. nr 10 do protokołu. 

Ad. pkt 14 

Przewodniczący Rady Miejskiej – M. Deja po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
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zapobieganiu bezdomności zwierząt na terenie Gminy Miejskiej Nowe Miasto  Lubawskie na 

2015 r.  

Rada Miejska jednomyślnie (15 „za”) podjęła uchwałę w tej sprawie. 

Uchwała Nr V/32/ 2015 – stanowi zał. nr 11 do protokołu. 

 

 

Ad. pkt 15 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej – K. Hoppe przedstawił 

pozytywną opinię Komisji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej – M. Deja po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt  

uchwały w sprawie zmiany załącznika nr 4 do „Programu inwentaryzacji i  usuwania 

wyrobów zawierających azbest na lata 2012-2032 dla Gminy Miejskiej Nowe Miasto 

Lubawskie”.  

Rada Miejska jednomyślnie (15 „za”) podjęła uchwałę w tej sprawie. 

Uchwała Nr V/33/ 2015 – stanowi zał. nr 12 do protokołu. 

Ad. pkt 16 

Przewodniczący Rady Miejskiej – M. Deja po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Miejskiej Nowe Miasto Lubawskie do  

Stowarzyszenia „Polskie Miasta Cittaslow”. 

Rada Miejska jednomyślnie (15 „za”) podjęła uchwałę w tej sprawie. 

Uchwała Nr V/34/ 2015 – stanowi zał. nr 13 do protokołu. 

Ad. pkt 17 

Przewodniczący Rady Miejskiej – M. Deja po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie utworzenia obwodu głosowania, ustalenia jego numeru,  granic oraz 

siedziby obwodowej komisji wyborczej dla przeprowadzenia głosowania w  wyborach 

Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej, zarządzonych na dzień 10 maja 2015 r. 

Rada Miejska jednomyślnie (15 „za”) podjęła uchwałę w tej sprawie. 

Uchwała Nr V/35/ 2015 – stanowi zał. nr 14 do protokołu. 

Ad. pkt 18 

Odpowiedzi na zapytania radnych udzielił  Burmistrz – J. Blank: 

- przy projektowaniu przebudowy ulicy Działyńskich zakładaliśmy, że parkingu przy 

Urzędzie Skarbowym nie będzie ze względu na bezpieczeństwo i drożność tej ulicy. 

Zatrzymywanie się naprzeciwko Gimnazjum nie  jest  wskazane. Absolutnie nie ma mowy o 

obniżaniu chodnika i tworzeniu parkingu. Wspólnie podjęliśmy taką decyzję, że zastępczo 
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taki parking jest zlokalizowany, w niewielkiej odległości, przy Miejskiej Bibliotece 

Publicznej, który zabezpiecza potrzeby. Oprócz tego parking jest przy Centrum Hadlowym p. 

Trzcińskiego i parking parafialny. Naczelnik Urzędu Skarbowego to zaakceptował. 

- odnośnie parkingu przy ul. Mickiewicza być może wykonawca, chcąc zdążyć przed 

nastaniem warunków  zimowych, nie dołożył właściwych starań, aby to było dobrze 

wykonane. Będą poprawki, żeby zlikwidować zastoje wody i obniżyć studzienkę.  W m-cu 

lipcu br. być może przystąpimy do wykonania nawierzchni po drugiej stronie ul. Kopernika.  

Wtenczas po obu stronach zostaną wytyczone miejsca parkingowe. Rozważymy możliwość 

wprowadzenia tam strefy płatnego parkowania, co wyeliminuje zatrzymywanie się 

samochodów na kilka dni. Sprawa będzie w tym roku  uregulowana. 

- odnośnie patroli pieszych rozmawiałem z Komendantem Powiatowym Policji wielokrotnie, 

który wskazał na szczupłość kadr policyjnych. Też chcielibyśmy, aby tych patroli było dużo 

więcej, wtenczas miasto byłoby bezpieczniejsze i nie byłby incydentów, które się jeszcze 

zdarzają. 

- istnieje problem z urządzeniem przejścia dla pieszych przy ul. Piastowskiej w miejscu, które 

proponuje p.radny. Stwarzałoby to zagrożenie dla pieszych, gdyż na zakręcie z góry jadą 

pojazdy , a po drugiej stronie jezdni nie ma chodnika. Dopóki nie poczynimy tam 

kompleksowej inwestycji, to stworzylibyśmy  dodatkowe niebezpieczeństwo dla pieszych. 

Mieszkańcy takiego problemu  nie zgłaszali. Do tematu być może w przyszłości wrócimy, ale 

nie na chwilę obecną. 

Radny – T. Zawacki 

Ludzie i tak w tym miejscu przechodzą. 

Burmistrz- J. Blank 

Sytuacja na pewno będzie analizowana. Powstał budynek wielorodzinny, gdzie przejście jest 

najbardziej zasadne. Nie tworzyłbym dodatkowych przejść, bo wtenczas będzie zagrożenie. 

- odnośnie placu zabaw w budżecie są środki finansowe, które zostaną wdrożone i place 

zabaw zostaną doposażone. Na terenie miasta jest 8 placów zabaw, nieźle wyposażonych. W 

budżecie jest przewidziana na ten cel kwota prawie 40 tys. zł., a więc sporo w tym zakresie 

będzie można zrobić. 

- odnośnie  słupków przy ul. Wojska Polskiego toczy się postępowanie między Zarządem 

Dróg  Wojewódzkich a mieszkańcem miasta, który te słupki tam wkopał. Jak się zakończy, 

wtedy państwa poinformujemy. Nie jesteśmy stroną w tej sprawie. Jest tam linia ciągła, a jeśli 

zatrzyma się samochód przy sklepie jest to sprawa przestrzegania przepisów przez kierowcę i 

egzekwowania przez policję, 
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- odnośnie przesunięcia przejścia dla pieszych na skrzyżowaniu ulic Grunwaldzkiej oraz 

Żwirki i Wigury zwróciłem się do Starostwa Powiatowego. Zarząd Dróg Powiatowych 

dokonał analizy i poprzez Starostę przedstawił nam  kosztorys na ponad 12 tys. zł. 

Wykonaliśmy swoje szacunki z deklaracją, że jesteśmy w stanie partycypować. Ostatecznie 

dołożymy 3,5 tys. zł. i to przejście zostanie przesunięte w ramach działań Zarządu Dróg 

Powiatowych. 

- nie posiadamy instrumentu prawnego by zabronić wywieszania banerów na prywatnym 

ogrodzeniu, które nie jest to obiektem budowlanym, w związku z czym Powiatowy Inspektor 

Nadzoru Budowlanego nie może nakazać rozbiórki, ponieważ baner nie jest umieszczony  na 

trwałe, a jest przypięty. Sprawdzała to również policja i uznała, że widoczność jest 

prawidłowa, i można bezpiecznie wyjechać. Policja również nie ma instrumentu prawnego.  

- jak składaliśmy wniosek o dofinansowanie budowy ul. Tysiąclecia zostały określone  

techniczne uwarunkowania, aby uzyskać dofinansowanie. Między innymi ze względu na 

potrzebę zachowania bezpieczeństwa wzdłuż całej ulicy jest chodnik. Są też przejścia dla 

pieszych, a w końcówce są wysepki. Ulica jest alternatywna dla drogi krajowej. 

Pojedyncze przypadki piractwa występują. Na dzień dzisiejszy ponoszenie kosztów na progi 

zwalniające jest nieuzasadnione. Na dzień dzisiejszy policja nie zgłasza tematu. 

Radny – M. Deja  

W tej sprawie wpłynie pismo  z podpisami mieszkańców ulicy. 

Burmistrz – J. Blank 

- sprawa pożarów i hydrantów. Podczas pożarów powstaje stres i przerażenie. Przy jednym z 

pożarów od źródła ognia do hydrantu  było kilka metrów i zupełnie o nim zapomniano. W 

przypadku drugiego pożaru czynny i sprawny hydrant znajdował się w odległości 30 m. od 

posesji. Został sprawdzony w dzień i okazało się że był całkowicie sprawny. Ktoś nagłaśnia 

temat w sposób perfidny i złośliwy, że hydranty były niesprawne. Jest to nieprawda i celowe 

działanie obliczone na zdezorientowanie mieszkańców miasta. Oznakowanie hydrantów jest 

systematycznie niszczone. Nie dostrzegam dwugłosu w tej kwestii. Zastępca Komendanta 

Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej stwierdził, że dostępność hydrantów nie miała 

żadnego wpływu na gaszenie. Co do hydrantów w tym przypadku z informacji, które 

posiadam nie mamy najmniejszych zastrzeżeń. 

Radny – T. Zawacki 

Jest nie tylko policja, ale i Straż Miejska, która kilka lat temu wykonywała patrole w 

godzinach wieczornych. Teraz tego zupełnie nie widać. Patrole łączne Straży Miejskiej z 

policją poprawiłoby bezpieczeństwo mieszkańców. 
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Burmistrz – J. Blank 

Łączne patrole są skomplikowane jeśli chodzi o grafik dyżurów. Straż Miejska jest 

angażowana znacznie więcej w godzinach dziennych niż wieczornych. W centrum miasta, to 

nie policja a Straż Miejska reaguje w przypadku łamania  przepisów kodeksu drogowego. 

Mamy tylko czterech strażników, którzy są wykorzystywani do wszystkiego. Nie tylko do 

utrzymywania ładu i porządku, ale i bezpieczeństwa, a także obsługi imprez, które 

organizujemy.  Jeśli miałaby być podjęte wieczorne patrole, to potrzebna byłaby dodatkowa 

kadra. Nie chcę nawet myśleć o zatrudnieniu dodatkowych strażników.  

Ad. pkt 19 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej – 

M. Deja zamknął obrady V-tej sesji Rady Miejskiej.  

 

Sekretarz obrad:                                                                        Przewodniczący Rady Miejskiej                 

 Zofia Wilbrandt                                                                                                                             

                                                                                                                   Marcin Deja                                                                                                                                                                                                                                                                                                                  

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

  

 

 

 

 

 

 


